ΧΡΟΝΟΙ  ΡΗΜΑΤΩΝ

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ :                         

    Δείχνει ότι κάτι κάνω τώρα , αυτή τη στιγμή.                (γράφω)
ΠΑΡΑΤΑΤΙΚΟΣ :

    Δείχνει ότι κάτι έκανα χτες συνέχεια.                      
  (έγραφα)
ΑΟΡΙΣΤΟΣ : 

    Δείχνει ότι κάτι έκανα χτες για μια στιγμή. 
(έγραψα)
ΕΞΑΚΟΛΟΥΘΗΤΙΚΟΣ  Μ. : 

    Δείχνει ότι κάτι θα κάνω στο μέλλον συνέχεια.             (θα γράφω)
ΣΤΙΓΜΙΑΙΟΣ  Μ. :  
    Δείχνει ότι κάτι θα κάνω στο μέλλον για μια στιγμή     (θα γράψω)
ΠΑΡΑΚΕΙΜΕΝΟΣ: 

    Δείχνει ότι κάτι έχω κάνει αυτή τη στιγμή.                    (έχω γράψει)
ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ:

    Δείχνει ότι κάτι είχα κάνει χτες κάποια ώρα.                 (είχα γράψει)
ΣΥΝΤΕΛΕΣΜΕΝΟΣ  Μ.: 
    Δείχνει ότι κάτι θα κάνω αύριο κάποια ώρα                  (θα έχω γράψει)    
ΤΑ ΜΕΡΗ ΤΟΥ ΛΟΓΟΥ
         ΚΛΙΤΑ                                                        ΑΚΛΙΤΑ
1. Ουσιαστικά                                        1. Επιρρήματα

2. Ρήματα                                               2. Σύνδεσμοι                                                  

3. Επίθετα 
3. Επιφωνήματα

4. Αντωνυμίες
4. Προθέσεις

5. Άρθρα

6. Μετοχές
ΚΛΙΤΑ ΜΕΡΗ ΤΟΥ ΛΟΓΟΥ
· ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ:
Λέγονται οι λέξεις που φανερώνουν πρόσωπα,                          
                         ζώα, πράγματα,ενέργεια, κατάσταση ή ιδιότητα                                                         
                                       π.χ ο Γιάννης, η γάτα κ.α.
· ΕΠΙΘΕΤΑ:
Λέγονται οι λέξεις που φανερώνουν την ποιότητα                                                                 
                              ή την ιδιότητα του ουσιαστικού π.χ ο καλός –η-ο
· ΡΗΜΑΤΑ:
Λέγονται οι λέξεις που φανερώνουν ότι το ουσια-   
                         στικό  κάτι κάνει ή κάτι παθαίνει  π.χ. τρέχω
· ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ:
Λέγονται οι λέξεις που χρησιμοποιούμε αντί για τα              

ονόματα. Τα είδη των αντωνυμιών είναι: 1. Προσω- 

    
πικές 2. Αόριστες 3. Οριστικές 4. Αυτοπαθείς 5. Ερω-
                             τηματικές 6. Κτητικές 7. Αναφορικές 8. Δεικτικές.

· ΑΡΘΡΑ:
Λέγονται οι μικρές λεξούλες που μπαίνουν μπροστά 

                         από τα ονόματα.  π.χ.  ο  η  το    
· ΜΕΤΟΧΕΣ:
Έχουμε δυο ειδών μετοχές :  
                                    1. ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ  με  κατάληξη   -οντας  (όταν δεν  
                                    τονίζεται το -ο- ) και  -ώντας ( όταν τονίζεται  το -ώ- )
                                    π.χ.  γράφοντας      τραγουδώντας

                                    2. ΠΑΘΗΤΙΚΗ    με κατάληξη  -μένος

                                    π.χ.  λυμένος

ΑΚΛΙΤΑ ΜΕΡΗ ΤΟΥ ΛΟΓΟΥ:
· ΣΥΝΔΕΣΜΟΙ:
Λέγονται οι άκλιτες λέξεις που συνδέουν λέξεις ή  

προτάσεις.   Τα είδη των συνδέσμων είναι:
1. Συμπλεκτικοί:

και, ούτε, μήτε …
2. Συμπερασματικοί:
άρα, ώστε, επομένως…
3. Διαχωριστικοί:
ή, είτε…
4. Αντιθετικοί:
αλλά, παρά, όμως…
5. Επεξηγηματικός:
δηλαδή   







6. Ειδικοί:

πως, που, ότι
7. Χρονικοί:

όταν, σαν, ενώ…
8. Αιτιολογικοί:

γιατί, επειδή, αφού…
9. Υποθετικοί:

αν, σαν, άμα
10. Τελικοί:

να, για να
11. Αποτελεσματικοί:
ώστε, που
12. Διστακτικοί:

μη(ν), μήπως
13. Συγκριτικός:

παρά
· ΠΡΟΘΕΣΕΙΣ:
Λέγονται οι άκλιτες λέξεις που μπαίνουν εμπρός από    
                                    τα ονόματα ή τα επιρρήματα, για να φανερώσουν    

                                    μαζί τους τόπο, ποσό, χρόνο κ.τ.λ.  
 π.χ. με, σε, για, ως προς, παρά, κατά, μετά, αντί, δια, από, δίχως, χωρίς ίσαμε.
· ΕΠΙΦΩΝΗΜΑΤΑ:   Λέγονται οι άκλιτες λέξεις που εκφράζουν ευχή, 

                                         θαυμασμό, πόνο, απορία κ.α.

                                         π.χ.  εύγε, μπράβο, αχ, μακάρι κ.α.

· ΕΠΙΡΡΗΜΑΤΑ:    
Λέγονται οι άκλιτες λέξεις που προσδιορίζουν ένα                         ρήμα και φανερώνουν  τόπο, χρόνο, ποσό, τρόπο,                                 βεβαίωση, άρνηση π.χ. εδώ, πολύ .
                            ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ

                                     ΑΡΣΕΝΙΚΟ

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	ο
	άνθρωπος

	 ΓΕΝΙΚΗ
	του
	ανθρώπου

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	τον
	άνθρωπο

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	άνθρωπε

	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	οι
	άνθρωποι

	ΓΕΝΙΚΗ
	των
	ανθρώπων

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	τους
	ανθρώπους

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	άνθρωποι


                                                ΘΗΛΥΚΟ

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	η
	ημέρα

	 ΓΕΝΙΚΗ
	της
	ημέρας

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	την
	ημέρα

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	ημέρα

	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	οι
	ημέρες

	ΓΕΝΙΚΗ
	των
	ημερών

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	τις
	ημέρες

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	ημέρες


                                              ΟΥΔΕΤΕΡΟ

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ
	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	τα
	σχολεία

	ΓΕΝΙΚΗ
	των
	σχολείων

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	τα 
	σχολεία

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	σχολεία


	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ
	το
	σχολείο

	 ΓΕΝΙΚΗ
	του
	σχολείου

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ
	το
	σχολείο

	ΚΛΗΤΙΚΗ
	_
	σχολείο


ΚΛΙΣΗ   ΕΠΙΘΕΤΩΝ

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ

	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ    
	ο
	καλός
	η
	καλή
	το
	καλό

	ΓΕΝΙΚΗ
	του
	καλού
	της
	καλής
	του
	καλού

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ    
	τον
	καλό
	την
	καλή
	το
	καλό

	ΚΛΗΤΙΚΗ    
	-
	καλέ
	-
	καλή
	-
	καλό


ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ   ΑΡΙΘΜΟΣ

	ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ   
	οι
	καλοί
	οι
	καλές
	τα
	καλά

	ΓΕΝΙΚΗ
	των
	καλών
	των
	καλών
	των
	καλών

	ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ     
	τους
	καλούς
	τις
	καλές
	τα
	καλά

	ΚΛΗΤΙΚΗ     
	-
	καλοί
	-
	καλές
	-
	καλά




ΚΛΙΣΗ ΡΗΜΑΤΩΝ

         ΕΝΕΡΓΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ                                                     ΠΑΘΗΤΙΚΗ ΦΩΝΗ                                                        

	Εγώ
	τρέχω

	Εσύ
	τρέχεις

	Αυτός
	τρέχει

	Εμείς
	τρέχουμε

	Εσείς
	τρέχετε

	Αυτοί
	τρέχουν

	Εγώ
	λύνομαι

	Εσύ
	λύνεσαι

	Αυτός
	λύνεται

	Εμείς
	λυνόμαστε

	Εσείς
	λύνεστε

	Αυτοί
	λύνονται


ΤΟ ΤΕΛΙΚΟ [ ν ]

Βάζουμε [ ν ] όταν η επόμενη λέξη αρχίζει :

1) Από φωνήεν   ( α, ε, ο, ω, η, ι. υ, )

2) Από    κ, π, τ, ψ, ξ

3) Από    μπ, ντ, τζ, τσ, γκ



ΚΑΝΟΝΕΣ  ΣΥΛΛΑΒΙΣΜΟΥ

· Δύο σύμφωνα ανάμεσα από δύο φωνήεντα τα συλλαβίζουμε μαζί όταν αρχίζει από αυτά ελληνική λέξη.      π.χ.   δά-σκα- λος
· Δύο σύμφωνα ανάμεσα από δύο φωνήεντα τα συλλαβίζουμε χωριστά όταν δεν αρχίζει από αυτά ελληνική λέξη.    π.χ.   ήρ-θε
· Δύο όμοια σύμφωνα συλλαβίζονται πάντα χωριστά.      π.χ.  Ελ-λά-δα
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